
P ROTO K Ó Ł  Nr XXX/2021 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 31 sierpnia 2021 r. 

XXX/2021 Sesja Rady Gminy Świdwin odbyła się  w Sali posiedzeń  Urzędu Miasta i Urzędu 
Gminy Świdwin oraz w sposób zdalny online za pomoc ą  środków porozumiewania się  
na odległość . 

Godzina rozpoczęcia - 12.00 
Godzina zakończenia - 14.01 

Stan radnych .....................................15 
Obecnych na sesji 	 12 

Ad.!. OTWARCIE SESJI I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym o godz. 
12.00 otwarcia XXX/2021 Sesji Rady Gminy Świdwin dokonała Przewodnicząca Rady Gminy 
Swidwin - Pani Anna Olejniczak. 

Przewodnicząca Rady Gminy Świdwin powitała radnych, sołtysów oraz zaproszonych 
gości: 
- Pana Kazimierza Lechockiego - Wójta Gminy Swidwin 
- Panią  Halinę  Czajkowską  - Sekretarz Gminy Swidwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Świdwin 
- Pana Sebastiana Basiejko - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie; Kierownika Ref. O światy, 

Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji UG Swidwin 
- Pana Rafała Terleckiego - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie; Prezesa Gminnego Zak ładu 

Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Swidwinie 
- Panią  Ewę  Kretowicz - Dyrektor Centrum Us ług Społecznych w Gminie Swidwin 
- Panią  Sylwię  żmudę-Kowalczyk - Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy 

w Klępczewie 
- Panią  Mnę  Pietrykę  - Kierownik Ref. Rolnego, Ochrony Srod. i Gosp. Komunalnej UG 

Swidwin 

Następnie Przewodnicząca Rady dokonała sprawdzenia obecno ści radnych. 
Na podstawie listy obecno ści Przewodnicząca stwierdzi ła prawomocno ść  obrad. 

Lista obecno ści stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protoko łu. 

Radni uczestniczący w Sesji online: Jarosław Pisarczyk Piotr Sieradzki. 

Nieobecni radni: Jan Kulikowski, Tomasz Makowski, Iwona Piotrowicz (do godz. 12.16), 
Agnieszka Tokarska. 

Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że protokó ł  z sesji 
Nr XXIX/2021 z dnia 22.06.202 1 r. wyłożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu 
rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi do protokołu. 
Radni w głosowaniu jawnym przyjęli protokół  jednogłośnie, stosunkiem głosów „za" - 11. 



Ad. 3. PRZYJĘCIE WNIOSKÓW DO PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że porządek obrad podany był  w 
zaproszeniach na Sesj ę . 
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego porządku obrad. Wobec braku uwag Przewodnicz ąca 
stwierdziła, że porządek obrad jest porządkiem obowiązującym. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
4. Informacja z działalności Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Świdwinie 

za 2020 r. 
5. Informacje Przewodniczących Komisji i Przewodniczącego Rady o pracach mi ędzy sesjami. 
6. Sprawozdanie Wita z prac w okresie mi ędzy sesjami. 
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Czas dla samorządów. 
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
10. Podjęcie uchwał : 

1) w sprawie przyj ęcia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 
Gminy świdwin, 

2) w sprawie przyj ęcia „Programu Usług Społecznych", 
3) w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie s łużebności przesyłu na rzecz ENERGA-

OPERATOR. S.A. z siedzibą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie, 
4) w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie s łużebności przesyłu na rzecz ENERGA-

OPERATOR. S.A. z siedzibą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie, 
5) w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie s łużebności przesyłu na rzecz ENERGA-

OPERATOR. S.A. z siedzibą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie, 
6) w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie s łużebności przesyłu na rzecz ENERGA-

OPERATOR. S.A. z siedzibą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie, 
7) w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie s łużebności przesyłu na rzecz ENERGA-

OPERATOR. S.A. z siedzibą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie, 
8) w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy części nieruchomo ści 

w Berkanowie, 
9) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy części nieruchomo ści 

w Oparzrne, 
10) w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych publicznego transportu zbiorowego, dla 

których organizatorem jest Gmina Świdwin oraz wyrażenia zgody na zawarcie przez 
organizatora umowy z operatorem o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 
zbiorowego, 

11) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2021. 
11. Wolne wnioski. 
12. Zakończenie. 
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Ad. 4. INFORMACJA Z DZIAŁALNOŚCI GMINNEGO ZAKŁADU GOSPODARKI 
KOMUNALNEJ SP. Z O.O. W ŚWIDWINIE ZA 2020 r. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o zabranie głosu Pana Rafa ła 
Terleckiego Prezesa Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Swidwinie. 

Pan Rafal Terlecki przedstawi ł  informację  z działalności Gminnego Zakładu Gospodarki 
Komunalnej w Swidwinie za 2020 r. w formie prezentacji multimedialnej (za łącznik nr 2). 

W trakcie wypowiedzi Pana Rafa ła Terleckiego na sale obrad weszła Radna Iwona Piotrowicz 
(godz. 12.16). 

Ponadto Pan Rafa ł  Terlecki poinformował  o działaniach realizowanych przez GZGK Sp. z o.o. 
w Świdwinie w 2020 r. Spółka wykonała przyłącze energetyczne dla przepompowni oczyszczalni 
ścieków w Niemierzynie, czyli dla inwestycji realizowanej przez gminny zak ład gospodarki 
komunalnej. Przepompownia już  od ponad roku funkcjonuje bez żadnych poważnych awarii i 
posiada potencja ł  rozwojowy i rozbudowy tej instalacji chociażby poprzez przyłączenie do niej w 
przyszłości miejscowości Rogalino i Rogalinko. 
Z innych rzeczy, które zrobiono w GZGK w 2020 r. to doko ńczenie remontu pomieszcze ń  
socjalnych, czyli szatni i jadalni dla pracowników, zlecenie wykonania operatu wodnoprawnego 
dla oczyszczalni ścieków w miejscowo ści Krosino i uzyskanie pozwolenia wodnoprawnego. 
Podjęto się  także renegocjacji umowy z firmą  Orange dotyczącej dzierżawy gruntu. Chodzi tutaj 
o niewielką  działkę  w Krosinie, która jest dzierżawiona przez firmę  Orange od Gminnego Zakładu 
Gospodarki Komunalnej. W trakcie roku wykonano na zlecenie klientów w Niemierzynie 
przyłącza kanalizacyjne. Zlecono wykonanie operatu wodnoprawnego dla oczyszczalni ścieków 
w miejscowości Ząbrowo i uzyskano pozwolenie wodnoprawne z wód polskich. 
Spółka uzyskała dofinansowanie na podnoszenie kwalifikacji oraz szkolenia dla pracowników i 
w ramach tego dofinansowania z Urz ędu Pracy jeden z pracowników podniósł  kwalifikacje i zrobi ł  
prawo jazdy na ciągnik, ponieważ  takich ludzi w tej chwili brakuje na rynku. Ponadto wys łano 
panie z księgowości na szkolenie dla ksi ęgowych. Rozpoczęto również  prace remontowe w 
pomieszczeniu księgowej, czyli prace w siedzibie spó łki. 
Zlecono też  operaty wodnoprawne dla poboru wód w miejscowo ści Rogalino, Cieszeniewo, 
Rusinowo i Oparzno, a post ępowania zosta ły zakończone pozytywnie. 
Pod koniec roku spó łka podpisała aneks z firmą  Orange, bo udało się  wynegocjować  trzykrotnie 
wyższą  stawkę  za dzierżawę  nieruchomo ści z wyrównaniem za lata poprzednie. Pod komec roku 
spółka podj ęła się  weryfikacji osób zgłoszonych do korzystania z wody. Rozes łano pisma do 
klientów ryczałtowych celem weryfikacji ilości osób korzystaj ących z wody i dzięki temu udało 
się  wykryć  kilka nieprawidłowości i uszczelnić  system sprzedaży wody. 
W zeszłym roku zakład składał  wniosek o zmianę  taryf i to postępowanie już  od bardzo dawna 
trwa, ponieważ  ciągle były jakieś  uwagi ze strony Wód Polskich. 
Zakład zmodernizował  instalację  napowietrzaj ącą  hydroforni w Goli Górnej, zakupiono nową  
sprężarkę . Pod koniec roku wysłano zapytanie ofertowe ceny wyboru firmy przeprowadzaj ącej 
badania jako ści wody i ścieków w roku 2021 i takiego wykonawc ę  udało się  wyłonić . 
Pod koniec roku rozpoczęto opracowywanie koncepcji na przy łączenie wodoci ągów Goli Górnej 
do wodociągu w Oparznie. W tej chwili jest mapa do celów projektowych. W najbli ższej 
przyszłości, w zależności od środków finansowych, spó łka chciałaby wodociąg Goli Górnej 
łącznie z wymianą  tego wodociągu przez miejscowość  przyłączyć  do wodociągu w Oparznie, 
ponieważ  wodociąg Goli Górnej jest mocno deficytowy. 
Ponadto uporządkowano sprawy geodezyjne w miejscowo ści Bystrzyna, gdzie jeden z 
mieszkańców zgłosił  się  z wnioskiem o to, żeby wznowić  granice nieruchomo ści zakładu 
ponieważ  okazało się  że strefa przy hydroforni znajduje si ę  w jego nieruchomo ści. 



Dodatkowo wykonano blisko setk ę  badań  i to dotyczy badań  w ramach monitoringu własnego, jak 
i badań  przeprowadzonych przez Powiatow ą  Stację  Sanitarno-Epidemiologiczną. GZGK musi tę  
wodę  badać  pod względem zawartości różnego rodzaju mikroorganizmów, czy bakterii ale 
również  właściwości fizykochemicznych, a wi ęc zawartości chociażby różnego rodzaju metali czy 
innych pierwiastków. 
W trakcie roku równie ż  były kupowane różnego rodzaju pompy głębinowe, ponieważ  zdarzały się  
awarie oraz zakupiono kilka nowych sprężarek do stacji uzdatniania wody. 
Z istotniejszych kosztów, które zosta ły poniesione to są  koszty opłat i różnego rodzaju podatków, 
chociażby opłata za zaj ęcie pasa drogowego - blisko 19 tys. zł, podatek od nieruchomo ści 
odprowadzony do gminy to ponad 103 tys. z ł, różnego rodzaju badania wody i ścieków to jest 
ponad 21 tys. zł  itak zwane przesy łowe (a więc opłata za to że można korzystać  z infrastruktury 
wybudowanych przez gminę) to ponad 40 tys. zł, opłata za usługi wodne w wysoko ści 28.611 zł , 
zrzut nieczysto ści ponad 11 tys. zł  i również  dzierżawa ciągnika od gminy to blisko 15 tys. z ł . 

Podsumowując Prezes powiedział , że rok 2020 był  dla spółki stosunkowo dobry. Spó łka 
zakończyła rok z niewielkim zyskiem w wysoko ści nieco ponad 6 tys. z ł  i w ocenie prezesa był  to 
rok rozwoju, ponieważ  udało się  uruchomić  oczyszczalnię  w Niemierzynie. 
Na uwagę  również  zasługuje fakt, że w zeszłym roku gmina dokona ła modernizacji oczyszczalni 
ścieków w Krosinie, co przyczyni ło się  do poprawy jakości oczyszczanych ścieków oraz obniżyło 
koszty bieżące eksploatacji. W ramach tej inwestycji zmodernizowano ca łkowicie oczyszczalnię  
ścieków oraz odcinek sieci kanalizacyjnej od instalacji aż  do wylotu. Podsumowuj ąc po raz 
kolejny w ocenie zarządu takie tempo prac modernizacyjnych powinno być  przynajmniej 
utrzymane ze względu na duży stopień  degradacji infrastruktury, szczególnie infrastruktury 
wodociągowej. 
Jeżeli chodzi o infrastrukturę  kanalizacyjną  i oczyszczalnię  ścieków to istniej ą  dwa palące tematy 
na terenie gminy tj. oczyszczalnia ścieków w Oparznie i oczyszczania ścieków w Klępczewie. 
Kolejne inwestycje wodoci ągowe to przede wszystkim w Łąkowie wymiana odcinków rur 
azbestowych, czy w Lekowie te ż  wymiana odcinków rur azbestowych łącznie z modernizacj ą  
stacji uzdatniania wody. S ą  też  mniejsze inwestycje jak chocia żby uzbrojenie czarnych punktów 
na mapie gminy, gdzie nie ma jeszcze bieżącej wody tj. Swidwinek, Kluczkowo, Osowo, 
Przymiarki. Na pewno te ż  jest problem zjako ścią  wody w Oparznie. Potrzeby są  wielkie, ale bez 
środków zewnętrznych spółka nie jest w stanie nic robić . 
Na zakończenie Prezes podziękował  wszystkim sołtysom oraz radnym za wyrozumia łość  
w terenie, za zrozumienie tematu, ale te ż  za pomoc, bo są  osobami które w pierwszej kolejno ści 
informują  że coś  się  dzieje i dzięki nim zakład może sprawnie działać . Prezes podziękował  również  
wszystkim pracownikom urz ędu gminy i wszystkich jednostek gminnych, szkó ł, Centrum Usług 
Społecznych oraz Wójtowi i Zastępcy za dobrą  współpracę . 

Pani Bożena Wieczorek powiedziała, że Prezes mówi ł  o małych inwestycjach, a nie wymieni ł  
Cieszyna, gdzie mieszkańcy ciągle zgłaszają  problemy, że leci z kranu woda z piaskiem. Radna 
powiedziała, że kiedyś  był  taki pomysł  podłączenia Cieszyna do Lekowa, ale teraz nic na ten temat 
Prezes nie mówi ł . 

Pan Rafał  Terlecki odpowiedział, że jeżeli chodzi o potrzeby to są  one potężne w wielu 
miejscowościach. Takie sygnały docierają  z Cieszyna, Bystrzynki, czy Rogalina. Prezes 
powiedział, że w przypadku pozyskania środków na modernizacj ę  stacji uzdatniania wody w 
miejscowości Lekowo i wymianę  rur cementowo-azbestowych to zasadnym by łoby przyłączenie 
Cieszyna do tego wodociągu. Natomiast w ramach istniej ącej infrastruktury nie można tego zrobić , 
ponieważ  tam jest jeden nieduży hydrofor i nawet do celów ppo ż. on jest niewystarczaj ący, bo to 
jest naturalne że w tym hydroforze znajduje si ę  kilka metrów sze ściennych wody. One i tak są  
bardzo rzadko rozbierane w ca łości przez mieszkańców, ale gdy straż  przyjedzie to potrzebuje 



jednorazowo tych metrów kilkanaście czy kilkadziesiąt. Wiadomo, że wtedy ten mały wodociąg 
tego me wytrzymuje. 

PRZERWA 12.45-12.50 

Ad. S. INFORMACJE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI I PRZEWODNICZĄCEGO 
RADY O PRACACH MIĘDZY SESJAMI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w okresie międzysesyjnym 
rada gminy obradowa ła na wspólnym posiedzeniu w dniu 23.08.2021 r., na którym przedstawiony 
został  stan szkół  i placówek o światowych do nowego roku szkolnego oraz omówione zosta ły 
projekty uchwał  na dzisiejszą  sesj ę  Rady Gminy Swidwin. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że w okresie międzysesyjnym do biura rady wpłynęły 
pisma: 

1) W dniu 28.06.202 1 r. wplyn9ła odpowiedź  na zapytanie radnej Bo żeny Wieczorek złożone 
podczas Sesji Rady Gminy Swidwin w dniu 22.06.202 1 r. 

2) W dniu 30.06.202 1 r. z Centrum Us ług Społecznych w Gminie świdwin wpłynęło 
sprawozdanie z Gminnej Strategii Rozwi ązywania Problemów Spo łecznych Gminy 
Swidwin na lata 2016-2020 za rok 2020. 

3) W dniu 01.07.2021 r. wpłynęło pismo z Prokuratury Rejonowej w Białogardzie dotyczące 
badania legalności aktów prawa miejscowego, wydanych w miesi ącu czerwcu 2021 r. 

4) W dniu 01.07.2021 r. wpłynęło pismo z Prokuratury Rejonowej w Białogardzie dotyczące 
przesłania obowiązujących uchwał  w zakresie regulaminów utrzymania czysto ści i 
porządku w gminach. 

5) W dniu 01.07.2021 r. do wiadomo ści Rady Gminy wpłynęło pismo mieszkanki 
Cieszeniewa skierowane do GZGK Sp. z o.o. w Świdwinie w sprawie umowy na dostaw ę  
wody. 

6) W dniu 05.07.202 1 r. do wiadomo ści Rady Gminy wpłynęło pismo Pani Barbary Felskiej 
skierowane do Wita Gminy świdwin dotyczące powierzenia stanowiska pracy dyrektora 
Centrum Usług Społecznych w Gminie Swidwin. 

7) W dniu 26.07.202 1 r. wpłynęło zawiadomienie o posiedzeniu niejawnym z 
Wojewódzkiego S ądu Administracyjnego w Szczecinie (dot. zaskar żonej uchwały Nr 
XXVII/22312006 Rady Gminy Swidwin z dnia 28.02.2006 r. w sprawie „ uchwalenia 
„Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Swidwin". 

8) W dniu 26.07.202 1 r. wpłynęło zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego w 
sprawie stwierdzenia nieważności uchwały Nr XXIX/234/2021 Rady Gminy Swidwin z 
dnia 22 czerwca 2021 r. w sprawie przyj ęcia „Programu Usług Społecznych". 

9) W dniu 29.07.2021 r. wpłynęło rozstrzygni ęcie nadzorcze Wojewody 
Zachodniopomorskiego z dnia 28.07.202 1 r. stwierdzaj ące nieważność  uchwały 
Nr XXIX/234/2021 Rady Gminy świdwin z dnia 22 czerwca 2021 r. w sprawie przyj ęcia 
„Programu Usług Społecznych". 

10)W dniu 28.07.2021 r. z GZGK Sp. z o.o. w świdwinie wpłynął  zmieniony projekt 
regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Swidwin 
uwzględniający uwagi PGW Wody Polskie. 

11) W dniu 11.08.2021 r. z Centrum Us ług Społecznych w Gminie Swidwin wp łynęły 
dokumenty programowe dotyczące Programu Usług Społecznych wraz z projektem 
uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Usług Społecznych". 

12)W dniu 17.08.2021 r. do wiadomo ści Rady Gminy wpłynęło pismo mieszkanki 
Cieszeniewa skierowane do GZGK Sp. z o.o. w Swidwinie w sprawie umowy na dostaw ę  
wody. 
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13) W dniu 25.08.202 1 r. do wiadomo ści Rady Gminy wpłynęło pismo mieszkańca 
Cieszeniewa skierowane do Wójta Gminy Świdwin w sprawie wyjaśnienia płatności za 
wodę  za okres 1996-2016. 

14)W dniu 31.08.2021 r. wp łynęła informacja Wójta Gminy Świdwin z wykonania budżetu 
Gminy za I półrocze 2021 r. 

Ad. 6. SPRAWOZDANIE WÓJTA Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI 

Informacj ę  z działalności w okresie między sesjami przedstawili: Pani Anna Pietryka - 
Kierownik Referatu Rolnego, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej UG Swidwin, 
Pan Sebastian Basiejko - Kierownik Referatu O światy, Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji UG 
Swidwin oraz Pan Kazimierz Lechocki - Wójt Gminy Świdwin. 

Pani Anna Pietryka - Kierownik Referatu Rolnego, Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Komunalnej UG Świdwin przedstawiła informacj ę  z działalności Referatu w okresie między 
sesjami: 

- w dniu 24.06.202 1 r. so łtys sołectwa Cieszeniewo powiadomi ła, że w stawie będącym 
własnością  gminy znajduje się  duża ilość  śniętych ryb; pracownik referatu rolnego dokona ł  
wizji w terenie od razu po zg łoszeniu zdarzenia; na miejscu stwierdzi ł, że rzeczywiście 
duża ilość  ryb była śnięta na brzegu stawu i w wodzie; o ca łej sytuacji powiadomiono 
WIoŚ  w Koszalinie, który wykona ł  badania wody; śnięte ryby zostały wyłowione przez 
OSP w Lekowie, które zostały w dniu 28.06.202 1 r. przekazane do zakładu utylizacji w 
Karlime; z otrzymanych bada ń  wynika że ryby padły z powodu tzw. przyduchy czyli za 
mało tlenu w wodzie wskutek upałów; nie stwierdzono żadnych zanieczyszczeń  z 
pobliskich pól. 

- w czerwcu br. gmina podpisała trzy akty notarialne, tj. na sprzeda ż  działki budowlanej nr 
111/2 w Kluczkowie, na sprzedaż  działki nr 378/6 w Rusinowie i na służebność  przesyiu 
na rzecz ENERGA-OPERATOR w części dz. nr 75 w Krosinie; z tytu łu sprzedaży i 
służebności przesyłu gmina uzyskała dochód w wysokości 37.126,92 zł  brutto 

- w dniu 25 sierpnia podpisano akt notarialny dotycz ący bezpłatnego przekazania przez 
Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa na rzecz Gminy Świdwin działki nr 7/2 o Pow. 
0,1056 ha położonej w Ząbrowie stanowiącej drogę; jest to droga utwardzona prowadz ąca 
w kierunku świetlicy wiejskiej, OSP i budynków mieszkalnych 

- na dzień  14.09.202 1 r. ogłoszono termin IV nieograniczonego przetargu na sprzeda ż  
działki budowlanej nr 111/1 położonej w Kluczkowie; ogłoszony na dzień  05.07.2021 r. 
III przetarg pomimo wpłaconych dwóch wadiów nie odbył  się; zainteresowani nie zgłosili 
się  do przetargu 

- na dzień  23.09.2021 r. ogłoszono termin przetargu na sprzeda ż  w przetargu 
nieograniczonym dzia łki nr 85/68 i 86/69 położonych w Krosinie; są  to nieruchomo ści 
sąsiadujące z Targowiskiem wiejskim 

- wydawane są  postanowienia i decyzje dotycz ące podziału nieruchomo ści oraz 
zaświadczenia do podziałów rolnych 

- nadawane są  numery porządkowe dla nowo wybudowanych nieruchomo ści 
- wydawane są  zaświadczenia o przeznaczeniu dzia łki w planie zagospodarowania 

przestrzennego oraz za świadczenia dla właścicieli gruntów 
- wydawane są  zezwolenia na usunięcie drzew i krzewów 
- prowadzone są  prace przy remontach i bie żącym utrzymaniu dróg tj. naprawy nawierzchni 

poprzez uzupe łnienie dziur kruszywem, gruzem lub szlak ą,jak również  nawierzchnia dróg 
jest doprowadzana do przejezdno ści za pomocą  równiarki 

- dzisiaj jest ostatni dzień  na złożenie wniosku o zwrot podatku akcyzowego dla rolników; 
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do chwili obecnej złożono 190 wniosków; wypłata zwrotu podatku akcyzowego zawartego 
w cenie oleju napędowego nastąpi w październiku 

- wydano następujące decyzje o środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizacj ę  
przedsięwzięcia: 
- Budowa farmy fotowoltaicznej o mocy do 4 MW wraz z niezb ędną  infrastrukturą  

techniczną  na działce o nr ewidencyjnym 117/1 w obrębie Przybysław 
- Budowa farmy fotowoltaicznej zlokalizowanej na dz. nr 27/1 w obr ębie Berkanowo 
- Budowa elektrowni fotowoltaicznej o łącznej mocy do 10 MW, realizowanej w 2 

etapach: I etap do 5 MW oraz II etap do 5 MW, na działkach ewidencyjnych nr 68/7 i 
68/9 obręb Krosino 

- Budowa farm fotowoltaicznych o mocy do 15 MW wraz z niezb ędną  infrastrukturą  
techniczną  na działce o nr ewid. 23/14 w obr ębie Lipce 

- Budowa farmy fotowoltaicznej o mocy do 5 MW wraz z niezbędną  infrastrukturą  
techniczną  na działce o nr ewid. 63/4 w obrębie Sława 

- prowadzone są  następujące postępowania o wydanie decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach zgody na realizacj ę  przedsięwzięcia: 
- punkt skupu złomu, metali kolorowych i surowców wtórnych na dzia łkach o numerach 

ewidencyjnych 1/14, 1115, 1/16 i część  działki nr 1/12 położonych w miejscowości 
Stary Przybys ław 

- Budowa farmy fotowoltaicznej Niemierzyno o łącznej mocy do 135 MW na dzia łkach 
ewidencyjnych w obrębie Niemierzyno; postępowanie obejmuje 30 dzia łek 

- Budowa farmy fotowoltaicznej o mocy do 80 MW wraz z infrastruktur ą  towarzyszącą  
„Swidwin 1", na działkach o numerze ewidencyjnym: 76/43, 76/54 obręb Krosino 

- Budowa Elektrowni Słonecznej „Gola Dolna III a" wraz z infrastruktur ą  towarzyszącą  
zlokalizowanej na działce nr 26/24 o mocy do 3MW obr ęb Gola Dolna 

- Budowa farmy fotowoltaicznej zlokalizowanej na dz. nr 59 w obrębie Lekowo 
- Spółdzielnia Eksploatacyjna „MEWA" zakończyła usuwanie barszczu Sosnowskiego; 

złożono wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Szczecinie Biuro Koszalin o wyp łatę  dotacji w wysoko ści 12.146,25 zł  (całkowity koszt 
zadania 16.195,00 zł) 

- w dniach od 30 sierpnia do 2 wrze śnia na terenie Gminy Świdwin odbędzie się  zbiórka 
odpadów wielkogabarytowych; odpady nale ży wystawić  do godz. 6:00 przed w łasną  
posesją, a w przypadku wspólnot mieszkaniowych obok pojemników do zbiórki odpadów 
- zbiórce podlegaj ą: stare meble, wykładziny dywanowe, zużyty sprzęt elektryczny i 

elektroniczny, dywany, opony od samochodów osobowych, 
- nie należy wystawiać  odpadów poremontowych, odpadów niebezpiecznych (typu 

baterie, akumulatory), opakowań  po środkach ochrony ro ślin, pozostałych opon, części 
samochodowych 

- przeprowadzono dziewi ęć  postępowań  administracyjnych w stosunku do mieszkańców 
gminy dotyczących niewłaściwego segregowania odpadów komunalnych 

- z dniem 1 lipca 2021 r. wszed ł  w życie obowiązek nałożony na właścicieli lub zarządców 
budynków i lokali; w związku z utworzeniem Centralnej Ewidencji Emisyjno ści 
Budynków zostali oni zobligowani do z łożenia deklaracji o źródłach ciepła lub źródłach 
spalania paliw w budynkach lub lokalach: 
- w terminie 14 dni od dnia pierwszego uruchomienia tego źródła ciepła lub źródła 

spalania paliw - w przypadku nowo wybudowanych budynków i lokali 
- nie później niż  w terminie 12 miesięcy od dnia wej ścia w życie przepisów ustawy z 

dnia 28 października 2020 r. o zmianie ustawy o wspieraniu tennomodernizacji i 
remontów oraz niektórych innych ustaw w odniesieniu do źródła ciepła lub źródła 
spalania paliw w budynkach i lokalach istniej ących 
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Deklaracj ę  można złożyć  przez internet, za po średnictwem platformy Centralnej 
Ewidencji Emisyj ności Budynków lub złożyć  ją  bezpośrednio do sekretariatu Urzędu 
Gminy. Do chwili obecnej mieszkańcy naszej gminy złożyli 130 deklaracji. 

- w Referacie Rolnym w dalszym ci ągu działa Punkt Konsultacyjny w ramach programu 
priorytetowego „Czyste Powietrze", gdzie mieszkańcy mogą  zasięgnąć  informacji w 
zakresie założeń  programu, uzyskać  pomoc w wypełnieniu wniosku o dofinansowanie, a 
także w rozliczeniu zrealizowanej inwestycji; punkt udziela tak że informacji w zakresie 
wprowadzonego w kwietniu br. na terenie województwa zachodniopomorskiego programu 
pilotażowego dotyczącego wymiany źródeł  ciepła i termomodernizacji w budynkach 
wielorodzinnych (od 3 do 20 lokali), jednak w tym przypadku wype łnienie wniosku i 
przygotowanie odpowiedniej dokumentacji celem rozliczenia przedsi ęwzięcia leży po 
stronie beneficjenta 

Pan Sebastian Basiejko - Kierownik Referatu O światy, Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji 
UG Swidwin przedstawil informacj ę  z dzialalności Referatu w okresie mi ędzy sesjami: 

- organizacja dowozu pensjonariuszy do ŚDS w Klępczewie 
- organizacja dowozu mieszkańców gminy Świdwin do punktów szczepień  na terenie 

powiatu świdwińskiego; zorganizowano także mobilne punkty szczepień  w świetlicach 
gminnych; Kierownik powiedział, że jeżeli w jakiej ś  miejscowości są  chętni mieszkańcy 
do szczepień  to gminajest w stanie z firm ą  współpracującą  takie szczepienia zorganizowa ć  
w kolejnych miesiącach; 

- bieżąca obsługa hali sportowej w Lekowie, świetlic gminnych (w miesiącu lipcu na hali 
zrealizowano II etap wymiany o świetlenia na o świetlenie typu LEI) wspó łfinansowany 
przez Marszałka Województwa Zachodniopomorskiego w ramach programu modernizacji 
bazy sportowej; całkowita wartość  inwestycji to 40 tys. zł; wartość  dofinansowania 20tys. 
zł) 

- bieżąca realizacja i obs ługa funduszy sołeckich 
- przeglądy i bieżące remonty placów zabaw na terenie gminy 
- złożono wnioski do Powiatowego Urz ędu Pracy o zwrot cz ęści kosztów poniesionych 

w związku z zatrudnieniem osób bezrobotnych 
- przygotowano sprawozdanie z realizacji zada ń  w zakresie osób ukaranych 
- bieżąca współpraca ze szkołami 
- złożono wniosek do Urzędu Wojewódzkiego w Szczecinie o refundacj ę  wydatków w 

związku z realizacją  zadania transport osób maj ących trudności w samodzielnym dotarciu 
do punktów szczepień  

- podpisano umowę  z Wojewodą  Zachodniopomorskim na realizacj ę  programu Senior+ na 
lata 2021-2025 moduł  II zapewnienie funkcjonowania trzech klubów Seniora w Rogalinie, 
Krosinie i Cieszeniewie w roku 2021; warto ść  dofinansowania to kwota 90.337,18 z ł  

- zorganizowano Gminny Konkurs Kulinarny Przepis na Sukces - II edycja, Rusinowskie 
lato z folklorem - 17.07.2021 w Rusinowie 

- trwają  przygotowania do Dożynek Powiatowych zaplanowanych na dzień  11.09.2021 w 
Lekowie; organizatorem wydarzenia jest Starostwo Powiatowe w Swidwinie, gmina jest 
partnerem wydarzenia 

- współpraca z poszczególnymi so łectwami w zakresie organizacji festynów i wydarze ń  
sołeckich 

- złożono wniosek do Zachodniopomorskiego Urz ędu Wojewódzkiego w Szczecinie na 
dodatkowe środki z Funduszu przeciwdziałania Coyid-19 w wysoko ści 10tys. zł  na zakup 
materiałów promocyjnych szczepienia przeciwko Coyid-19 

- pracownicy referatu uczestniczyli w organizacji obchodów 75-1ecia OSP Rusinowo 
- trwa realizacja grantów so łeckich w miejscowo ściach Bystrzyna i Smardzko 
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Kierownik poinformowa ł, że miejscowość  Ząbrowo została zakwalifikowana do oceny komisji w 
ramach konkursu „Pi ękna Zachodniopomorska wieś". Wizja lokalna komisji odbyła się  w dniu 
25.08, a ogłoszenie wyników odb ędzie się  podczas Dożynek Wojewódzkich w Przelewicach. 
Kierownik także zaprosił  na ‚„Gminny Turniej Sołectw o Szablę  Wójta", który zaplanowany jest 
na 25.09., a wszelkie szczegóły o turnieju będą  przekazane po dniu 02.09. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki przedstawil informacj ę  z dzia łalno ści na samodzielnych 
stanowiskach w okresie mi ędzy sesjami: 

Zadania realizowane na stanowisku ds. inwestycji i zamówie ń  publicznych: 
- w dniu 24 czerwca podpisana została umowa na opracowanie dokumentacji projektowej 

dla zadania polegaj ącego na przebudowie drogi w miejscowo ści Lekowo w ramach 
dofinansowania otrzymanego od Krajowego O środka Wsparcia Rolnictwa 

- w dniu 10 sierpnia podpisana została umowa dotycząca remontu drogi gminnej 
zlokalizowanej w miejscowo ści Krosino 

- trwaj ą  roboty budowlane zwi ązane z budową  i remontem chodników na terenie Gminy 
Swidwin (zarówno w ramach podpisanego porozumienia gminy z powiatem świdwińskim, 
jak i z zaległych materiałów zakupionych w latach wcze śniejszych przez sołectwa) 

- w opracowaniu jest dokumentacja dotycz ąca przeprowadzenia post ępowania w sprawie 
udzielenia zamówienia publicznego dla zadania polegaj ącego na remoncie drogi w 
Lekowie 

- w dniu 18 sierpnia wspólnie z Powiatowym Zarządem Dróg w Świdwinie dokonano 
odbioru robót polegaj ących na budowie chodników w ci ągu dróg powiatowych w 
miejscowościach Bierzwnica i Cieszeniewo w ramach przekazanej przez Gmin ę  dotacji 

- w ramach zapytania ofertowego na zakup busa do przewozu osób niepe łnosprawnych 
złożona została jedna oferta o warto ści 153.750, 00 zł; Wójt poinformował, że 
wcześniejszy montaż  finansowy zakładał  zakup busa zarówno z dofinansowania z PFRON, 
jak i WFOŚiGW gdzie warunek był  że musi to być  samochód plug-in bądź  elektryczny. 
Niestety pomimo dwóch ogłoszonych przetargów żadna oferta nie wp łynęła, więc by nie 
utracić  dofinansowania gminajest zmuszona zrezygnować  z dofinansowania z WFOŚiGW 
i skorzystać  tylko z funduszy PFRON w wysoko ści 105 tys. É. 

- wykonywano bieżące zadania na stanowisku 

Zadania realizowane na stanowisku ds. pozyskiwania funduszy unijnych: 

- złożono wniosek o płatność  oraz poprawki do wniosku o p łatność  z wydarzenia: „Gminny 
Konkurs Kulinarny - Przepis na sukces II edycja, które mia ło miejsce 17.07.202 1 r. w 
Rusinowie 

- złożono dwa wnioski o płatność  w ramach projektu pn.: Zmniejszenie zagro żenia 
wykluczeniem społecznym ludno ści zamieszkuj ącej miejscowość  Stary Przybysław, 
poprzez uporządkowanie gospodarki ściekowej, który jest realizowany z dofinansowaniem 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego na lata 
2014-2020 

- złożono wniosek sprawozdawczo-refundacyjny oraz wniosek ko ńcowy w ramach projektu 
pn.: „Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z oczyszczalni ą  ścieków i przepompowniami w 
miejscowości: Bystrzyna i Dobrowola", który jest realizowany z dolinansowaniem 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego na lata 
2014-2020 

- złożono dwa wnioski o dofinansowanie w ramach programu Polski Ład; jest to pierwszy 



pilotażowy program Polskiego Ładu, gdzie wysokość  środków przeznaczonych na 
dofinansowanie różnych inwestycji wynosi 20 mld z ł  w skali kraju 
- budowa drogi gminnej w miejscowo ści Rogalino (był  już  przygotowany projekt na 

budowę  tej drogi gminnej) 
- budowa dwóch świetlic wiejskich w miejscowo ściach Smardzko i Bierzwnica 

(przyznane środki w wys. 1 mln zł  z funduszu popegeerowskiego potraktowano jako 
wkład własny w programie Polski Ład, bo jest taka możliwość) 

- złożono drugi wniosek o dofinansowanie w ramach Funduszu rozwoju przewozów 
autobusowych; wniosek uzyskał  dofinansowanie; wniosek ten wyd łuża linie autobusowe 
oraz ujmuje miejscowości, które są  spoza terenu gminy 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki poinformował , że rozpoczął  się  już  okres zebrań  sołeckich i 
podział  funduszu sołeckiego. Wójt poprosi ł  sołtysów o uzgadnianie terminów tych zebra ń, 
ponieważ  chciałby w nich uczestniczyć . 
Wójt Pan Kazimierz Lechocki przypomniał  o trwającym do 30.09.2021 r. Narodowym Spisie 
Powszechnym Ludności i Mieszkań, który jest obowiązkiem ustawowym. Wójt dodał, że od spisu 
w jakiś  sposób są  uzależnione wysokość  dotacji i subwencji, natomiast za niespisanie si ę, czy 
odmowie poddania si ę  spisowi grozi kara ok. 5 tys. zł . 
Wójt Pan Kazimierz Lechocki poinformował, że jest po rozmowach z prezesem polskiej spó łki 
gazowniczej. Rozmowy dotyczyły możliwości zgazyfikowania miejscowości w gminie świdwin. 
Gmina Świdwin nie jest uj ęta w najbliższym planie inwestycyjnym, co nie znaczy że jest poza 
nawiasem. Na zebraniach sołeckich będą  rozdawane ankiety w miejscowo ściach gdzie nie ma 
doprowadzonej nitki gazowej, bądź  jest w pobliżu nitka M. Natomiast tam, gdzie jest 
doprowadzony gaz z GEN Gazu, czy któr ędy przechodzi GEN Gaz tam deklaracje nie b ędą  
rozdawane. Wypełnienie deklaracji do niczego nie zobowi ązuje, a pozwoli wyliczy ć  
zapotrzebowanie, czy skalkulować  opłacalność  ekonomiczną. Wójt dodał , że jeżeli udałoby się  
porozumieć  ze spółką  Polarica z Niemierzyna to na pewno istnieje du ża szansa, że tam w krótkim 
czasie można byłoby doprowadzić  gaz. 
Wójt Pan Kazimierz Lechocki poinformował, że od 01.09. rozpocznie dzia łalność  transport 
publiczny, gdzie operatorem będzie PKS Złocieniec. Wójt poprosi ł, by ewentualne uwagi do 
transportu zgłaszać  gdy on już  zafunkcjonuje. 

Ad. 7. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Pani Bożena Wieczorek zapytała, czy przedsiębiorstwo PKS Złocieniec b ędzie samo rozwozi ło 
rozkłady jazdy po miejscowościach? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział, że z tego co wie to na przystankach by ły 
montowane tabliczki z rozkładem jazdy. 

Ad. 8. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Pan Piotr Sieradzki, Soltys Solectwa Smardzko podziękował  pracownikom Gminy Świdwin za 
pomoc w organizacji pikniku rodzinnego w Smardzku tj. panu Sebastianowi, pani Agnieszce oraz 
pani Basi, która poprowadzi ła zabawy dla dzieci. 

Ad. 9. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że zgodnie ze statutem Gminy 
Swidwin odczyta odpowiedź  na zapytanie z łożone na poprzedniej sesji Rady Gminy Świdwin. 
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1) Odpowiedź  na zapytanie radnej Bożeny Wieczorek złożone w imieniu mieszkańca 
Klępczewa dotyczące zaj ęć  na świetlicy, która wpłynęła do biura rady w dniu 28.06.202 1 r. 
(załącznik nr 3). 

Ad. 10. PODJĘCIE UCHWAL 

1. Podjęcie uchwały w sprawie przyj ęcia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 
na terenie Gminy Swidwin. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że projekt uchwały którzy radni 
otrzymali na posiedzeniu komisji wspólnej zawiera ł  błąd, stąd konieczne staje si ę  naniesienie 
poprawki w postaci *3,  który mówi, że po uchwaleniu nowej uchwały straci moc poprzednia 
uchwała na mocy której obowiązywał  regulamin dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 
terenie Gminy Swidwin. Informacj ę  taką  radni otrzymali na skrzynki mailowe. 
Następnie Przewodnicząca odczytała poprawkę, która powinna zostać  naniesiona do projektu 
uchwały: 
Poprawka nr 1: 
„*3. Traci moc uchwała Rady Gminy Swidwin Nr XXV11i223/2006 z dnia 28 lutego 2006 r. w 
sprawie uchwalenia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 
Świdwin (Dz. Urz. Województwa Zachodniopomorskiego z 2006 r. nr 52 poz. 982)." 

Po wprowadzeniu tego paragraf dotychczasowy paragraf 3 z projektu uchwa ły stanie się  
paragrafem 4, który także będzie miał  zmienione brzmienie stylistyczne. 

Poprawka nr 2: 
„*4. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Zachodniopomorskiego." 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zaproponowała naniesienie wymienionych 
poprawek do pierwotnej wersji projektu uchwa ły i zwróciła się  do radnych z pytaniem, czy kto ś  
jest przeciwko. 
Nikt z radnych nie był  przeciwny w związku z tym poprawki do projektu uchwa ły zostały 
naniesione przez aklamacj ę . 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła poprawiony projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy świdwin 
(treść  uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

Uchwala Nr XXX/23712021 w sprawie przyj ęcia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków na terenie Gminy Swidwin została przyj ęta jednogłośnie 12 głosami „za" (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

2. Podjęcie uchwały w sprawie przyj ęcia „Programu Usług Społecznych". 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła uchwałę  w sprawie przyj ęcia 
„Programu Usług Społecznych" (treść  uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

Uchwała NrXXX/238/2021 w sprawie przyj ęcia „Programu Usług Społecznych" została przyj ęta 
jednogłośnie 12 głosami „za" (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 

3. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na rzecz 
ENERGA-OPERATOR. S.A. z siedzibą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie. 
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Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody 
na ustanowienie służebności przesyłu na rzecz ENERGA-OPERATOR. S.A. z siedzibą  w 
Gdańsku Oddział  w Koszalinie (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

Uchwała Nr XXX123912021 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie s łużebności przesyłu 
na rzecz ENERGA-OPERATOR. S.A. z siedzibą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie została 
przyjęta jednogłośnie 12 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 9 do 
protokołu). 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie s łużebności przesyłu na rzecz 
ENERGA-OPERATOR. S.A. z siedzibą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła uchwałę  w sprawie wyra żenia zgody 
na ustanowienie służebności przesyłu na rzecz ENERGA-OPERATOR. S.A. z siedzibą  w 
Gdańsku Oddział  w Koszalinie (treść  uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 

Uchwała Nr XXX/24012021 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie s łużebności przesyłu 
na rzecz ENERGA-OPERATOR. S.A. z siedzibą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie zosta ła 
przyjęta jednogłośnie 12 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 11 do 
protokołu). 

5. Podj ęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie s łużebności przesyłu na rzecz 
ENERGA-OPERATOR. S.A. z siedzibą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody 
na ustanowienie służebności przesyłu na rzecz ENERGA-OPERATOR. S.A. z siedzibą  w 
Gdańsku Oddział  w Koszalinie (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

Uchwała Nr XXX/24112021 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie s łużebności przesyłu 
na rzecz ENERGA-OPERATOR. S.A. z siedzibą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie została 
przyjęta jednogłośnie 12 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 13 do 
protokołu). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyra żenia zgody na ustanowienie s łużebności przesyłu na rzecz 
ENERGA-OPERATOR. S.A. z siedzibą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody 
na ustanowienie służebności przesyłu na rzecz ENERGA-OPERATOR. S.A. z siedzib ą  w 
Gdańsku Oddział  w Koszalinie (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu). 

Uchwała Nr XXX/242/2021 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie s łużebności przesyłu 
na rzecz ENERGA-OPERATOR. S.A. z siedzibą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie zosta ła 
przyjęta jednogłośnie 12 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 15 do 
protokołu). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie s łużebności przesyłu na rzecz 
ENERGA-OPERATOR. S.A. z siedzibą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie wyra żenia zgody 
na ustanowienie służebności przesyiu na rzecz ENERGA-OPERATOR. S.A. z siedzib ą  w 
Gdańsku Oddział  w Koszalinie (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu). 
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Uchwała Nr XXX/24312021 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie s łużebności przesyłu 
na rzecz ENERGA-OPERATOR. S.A. z siedzib ą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie została 
przyjęta jednogłośnie 12 głosami „za" (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17 do 
protokołu). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy części 
nieruchomości w Berkanowie. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czaj kowska przedstawiła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody 
na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy części nieruchomo ści w Berkanowie (tre ść  uchwały 
stanowi załącznik nr 18 do protokołu). 

Uchwala Nr XXX/24412021 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy 
części nieruchomości w Berkanowie zosta ła przyj ęta jednogłośnie 12 głosami „za" (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy części 
nieruchomości w Oparznie. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody 
na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy części nieruchomości w Oparznie (tre ść  uchwały stanowi 
załącznik nr 20 do protokołu). 

Uchwala Nr XXX/24512021 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy 
części nieruchomo ści w Oparznie została przyj ęta jednogłośnie 12 głosami „za" (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych publicznego transportu 
zbiorowego, dla których organizatorem jest Gmina Swidwin oraz wyra żenia zgody na zawarcie 
przez organizatora umowy z operatorem o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 
zbiorowego. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w projekcie uchwały w 
sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych publicznego transportu zbiorowego, dla których 
organizatorem jest Gmina świdwin oraz wyrażenia zgody na zawarcie przez organizatora umowy 
z operatorem o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego zosta ły 
poprawione oczywiste omyłki pisarskie polegaj ące na „literówkach" i nie maj ą  one wpływu na 
kształt projektu uchwały. Literówka znalaz ła się  w słowie „świadczenie", „Bystrzyna" oraz 
„Bedlno". 
Konieczne jest także naniesienie poprawki w *2 projektu uchwa ły, poprzez dopisanie s łowa 
„publicznej" po słowie „użyteczno ści". 

W pierwotnej wersji paragraf 2 brzmia ł : 
„ 2. Określa się  linie komunikacyjne przeznaczone do obj ęcia dopłatą  w ramach ustawy o 
Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze u żyteczności niefunkcjonuj ące co 
najmniej 3 miesiące przed dniem wej ścia ustawy:" 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zaproponowała naniesienie poprawki do 
pierwotnej wersji projektu uchwały i zwróciła się  do radnych z pytaniem, czy kto ś  jest przeciwko. 
Nikt z radnych nie by ł  przeciwny w związku z tym poprawka do projektu uchwa ły została 
naniesiona przez aldamacj ę . 
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Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła poprawiony projekt uchwa ły w sprawie 
wyznaczenia linii komunikacyjnych publicznego transportu zbiorowego, dla których 
organizatorem jest Gmina Swidwin oraz wyra żenia zgody na zawarcie przez organizatora umowy 
z operatorem o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego (tre ść  uchwały 
stanowi załącznik nr 22 do protoko łu). 

Uchwala Nr XXX/24612021 w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych publicznego 
transportu zbiorowego, dla których organizatorem jest Gmina Swidwin oraz wyra żenia zgody na 
zawarcie przez organizatora urnowy z operatorem o świadczenie usług w zakresie publicznego 
transportu zbiorowego zosta ła przyjęta jednogłośnie 12 głosami „za" (imienny wykaz głosowania 
stanowi załącznik nr 23 do protokołu). 

11. Podj ęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2021. 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska przedstawiła uchwałę  w sprawie dokonania zmian w 
budżecie gminy na rok 2021 (treść  uchwały stanowi załącznik nr 24 do protokołu). 

Uchwala Nr XXX/24712021 w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2021 została 
przyjęta głosami: „za" - 11 głosów, „przeciw" - 1 głos (imienny wykaz g łosowania stanowi 
załącznik nr 25 do protoko łu). 

Ad. 11. WOLNE WNIOSKI 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki uzupełnił  wypowiedź  dotyczącą  działalności między sesjami. 
Poinformował, że w ubiegłą  sobotę  odbyła się  uroczystość  75-1ecia Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Rusinowie, jak również  wręczenie sztandaru w obecno ści wielu znakomitych gości. Wójt 
podziękował  wszystkim, którzy przyczynili si ę  do zorganizowania uroczysto ści tj. Kołu Gospodyń  
Wiejskich w Rusinowie, strażakom, pracownikom urzędu gminy oraz pozostałym osobom, które 
miały swój wkład w tę  uroczysto ść . 

Pan Krzysztof Kaszuba powiedział, że ma pretensje nie do Wójta i osób b ędących na sali, ale 
chyba do całego świata z tego względu że sołectwo Cieszyno od wielu lat jest pomijane w tak 
licznych programach z którymi mamy do czynienia. Rewitalizacja - nie, Nowy Ład - nie, nowe 
źródła zasilania - nie, gazyfikacja - nie, drogi - nie, oczyszczalnia i hydrofornia te ż  nie i wiele 
innych rzeczy. Radny poprosi ł, by pracownicy urzędu, czy Wójt osobi ście pomógł  znaleźć  
Sołectwu Cieszyno program, który pomoże odbić  się  od tego „nie", bo naprawd ę  potrzebują  takiej 
pomocy. Radny dodał , że przed 10 laty wioska w so łectwie była ładna, dostawała laury w 
konkursach i tak pozosta ło do dziś, bo jest czysto i ładnie. Niestety to właśnie taki stan 
zaowocował  tym, że sołectwo nie „za łapało się" na rewitalizacj ę, ale też  nie „załapało się" na inne 
programy dla wsi popegeerowskich. Radny doda ł, że były pieniądze dla wsi popegeerowskich, 
teraz są  kolejne, więc może uda się  dzięki Wójtowi i dzięki innym ludziom takie środki wynaleźć . 
Radny poprosił  o pomoc, by jakieś  pieniądze z zewnątrz trafi ły i pomogły Klępczewu 
zafunkcjonować . 

Pani Halina Cybul zapytała, czy coś  się  wyjaśniło w sprawie barbarzyńskiej wycinki drzew 
w Ząbrowie? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedzia ł , że prowadzone jest postępowanie przez komend ę  
powiatową  Policji. 
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Pan Antoni Giluk podziękował  Wójtowi za szybką  reakcj ę  w sprawie poprawno ści przejezdności 
drogi Kluczkowo-Cieszemewo oraz za przyst ąpienie Gminy Świdwin do transportu publicznego. 
Radny dodał, że sprawy te były jakiś  czas temu poruszane w imieniu mieszkańców także na sesji, 
bo chodzi ło o polepszenie dostępności transportu dla ludzi, którzy potrzebuj ą  takiej pomocy. 

Ad. 12. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia o godz. 14.01 Przewodnicz ąca Rady Gminy 
Pani Anna Olejniczak zamknęła obrady XXX/2021 Sesji Rady Gminy Świdwin. 
Płyta z nagraniem z sesji stanowi integralną  część  protokołu. 

Na tym protokól zakończono. 

Przewodnicząca Rady 

Prqtokołowała 

Izabela 4awojska 
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Załączniki: 
1) Lista obecności. 
2) Informacja z działalności Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej w Świdwinie za 2020 r. 
3) Odpowiedź  na zapytanie radnej Bożeny Wieczorek złożone w imieniu mieszkańca Klępczewa. 
4) Uchwała Nr XXX/23712021 w sprawie przyj ęcia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

na terenie Gminy Świdwin. 
5) Imienny wykaz głosowania w sprawie przyj ęcia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Swidwin. 
6) Uchwała Nr XXX/238/202 1 w sprawie przyj ęcia „Programu Us ług Społecznych". 
7) Imienny wykaz głosowania w sprawie przyj ęcia „Programu Usług Społecznych". 
8) Uchwała Nr XXX/239/202 1 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie s łużebności przesyłu na rzecz 

ENERGA-OPERATOR. S.A. z siedzibą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie. 
9) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie s łużebności przesyiu na rzecz 

ENERGA-OPERATOR. S.A. z siedzib ą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie. 
10) Uchwała Nr XXX/240/202 1 w sprawie wyra żenia zgody na ustanowienie s łużebności przesyłu na rzecz 

ENERGA-OPERATOR. S.A. z siedzib ą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie. 
11) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyra żenia zgody na ustanowienie s łużebności przesyłu na rzecz 

ENERGA-OPERATOR. S.A. z siedzib ą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie. 
12) Uchwała Nr XXX/24112021 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie s łużebności przesyiu na rzecz 

ENERGA-OPERATOR. S.A. z siedzibą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie. 
13) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie s łużebności przesyłu na rzecz 

ENERGA-OPERATOR. S.A. z siedzibą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie. 
14) Uchwała Nr XXX1242/2021 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie s łużebności przesyhi na rzecz 

ENERGA-OPERATOR. S.A. z siedzib ą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie. 
15) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie s łużebności przesyłu na rzecz 

ENERGA-OPERATOR. S.A. z siedzib ą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie. 
16) Uchwała Nr XXX/2431202 1 w sprawie wyra żenia zgody na ustanowienie s łużebności przesyiu na rzecz 

ENERGA-OPERATOR. S.A. z siedzib ą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie. 
17) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie s łużebności przesyłu na rzecz 

ENERGA-OPERATOR. S.A. z siedzib ą  w Gdańsku Oddział  w Koszalinie. 
18) Uchwała Nr XXX/244/2021 w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy części 

nieruchomości w Berkanowie. 
19) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy części 

nieruchomości w Berkanowie. 
20) Uchwała Nr XXX/2451202 1 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy części 

nieruchomości w Oparznie. 
21) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy części 

nieruchomości w Oparznie. 
22) Uchwała Nr XXX/246/202 I w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych publicznego transportu 

zbiorowego, dla których organizatorem jest Gmina świdwin oraz wyrażenia zgody na zawarcie przez 
organizatora umowy z operatorem o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

23) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych publicznego transportu 
zbiorowego, dla których organizatorem jest Gmina Świdwin oraz wyrażenia zgody na zawarcie przez 
organizatora umowy z operatorem o świadczenie us ług w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

24) Uchwała Nr XXX/2471202 I w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2021. 
25) Imienny wykaz głosowania w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2021. 
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